

## **CHLORPYRIFOS STATEMENT**

### **DÉCLARATION CHLORPYRIFOS**

Food containing a pesticide chemical residue is considered adulterated and must not be introduced or delivered for introduction into international trade. The EPA had previously established chlorpyrifos tolerances for certain foods, namely citrus products<sup>1</sup>.

Essential oils and their by-products have long shelf lives and are not perishable when proper storage and handling conditions are maintained. It is therefore to be expected that chlorpyrifos may still be detected in quantities compliant with current tolerances, after the deadlines outlined above as the initial treated crops, commodities and derivatives are phased out of the supply chain.

Cedarome continues its commitment to providing products which meet all quality, safety and security requirements of our customers, and has the following programs in place:

- 1) Pesticide screening program, which includes chlorpyrifos, of incoming raw materials based on risk and downstream use;
- 2) Supply chain partnerships and a supplier qualification program to ensure product quality and safety;
- 3) Regulatory monitoring program to guarantee the continued compliance of our products.

Should you have any additional questions or concerns, please contact your customer service representative.

Les aliments contenant un résidu chimique de pesticide sont considérés comme frelatés et ne doivent pas être introduits ou livrés pour être introduits dans le commerce international. L'EPA avait déjà établi des tolérances pour le chlorpyrifos pour certains aliments, notamment les produits à base d'agrumes<sup>1</sup>.

Les huiles essentielles et leurs sous-produits ont une longue durée de conservation et ne sont pas périssables lorsque des conditions appropriées de stockage et de manipulation sont maintenues. Il faut donc s'attendre à ce que le chlorpyrifos puisse encore être détecté en quantités conformes aux tolérances actuelles, après les délais indiqués ci-dessus, à mesure que les cultures, produits et dérivés initialement traités seront progressivement retirés de la chaîne d'approvisionnement.

Cedarome poursuit son engagement à fournir des produits qui répondent à toutes les exigences de qualité, de sûreté et de sécurité de nos clients et a mis en place les programmes suivants :

- 1) Programme de dépistage des pesticides, qui inclut le chlorpyrifos, des matières premières entrantes en fonction des risques et de l'utilisation en aval ;
- 2) Des partenariats de chaîne d'approvisionnement et un programme de qualification des fournisseurs pour garantir la qualité et la sécurité des produits ;
- 3) Programme de veille réglementaire pour garantir la conformité continue de nos produits.

Si vous avez des questions ou des préoccupations supplémentaires, veuillez contacter votre représentant du service client.

---

## **References**

1 – 40 CFR 180.342 Chlorpyrifos, tolerances for residues.

<https://www.ecfr.gov/current/title-40/chapter-I/subchapter-E/part-180/subpart-C/section-180.342>